



MYANMAR SHIPMENTS BOOKING GUIDELINE

缅甸货物订舱须知

Date: 16th Sep, 2026

Please note that to comply with “Export and Import Bulletin No. 2/2024” issued by The Ministry of Commerce (MOC) of MYANMAR, those mentioned cargoes/shipments must have Import license/permit before arrival in Yangon. The importers who import goods without an import license will face legal action in accordance with the Export and Import Law 2012, and importers found to have imported goods before obtaining an import license will be subject to imprisonment for a period not exceeding three years or a fine or both.

请注意，为遵守缅甸商务部发布的“第 2/2024 号进出口公告”，从 2024 年 7 月 1 日起，公告所规定的货物在抵达仰光之前必须有相应的进口许可证/执照。根据《2012 年进出口法》，未持有有效进口许可证的进口商将面临法律诉讼并被处以不超过三年的监禁或罚款，或两者并罚。

As a precautionary measure to avoid customs clearance delays, long stays, or cargo abandonment at POD, please ensure that the importer holds a valid Import License before the booking EDI is submitted.

为避免在目的港发生清关延误、长期滞留或弃货等情况，请在递交订舱前，确保进口商已持有有效的进口许可证。

At the booking stage, please provide email confirmation that the consignee holds a valid Import License and is fully aware of the applicable import requirements in Myanmar.

在订舱阶段，需提供邮件确认，确保收货人持有有效的进口许可证，并已了解缅甸相关进口要求。

邮件主题：Myanmar Import License & Compliance Confirmation - Booking No. - Vessel/Voyage

发送至：CHN-CSEXP.BKGSHA@MSC.COM

正文内容：

It is confirmed that the consignee holds a valid Import License, is fully aware of and will comply with the applicable Myanmar import regulations and requirements, and that the cargo complies with Myanmar import regulations and is supported by all required import documentation, with no issue expected for cargo clearance at destination. We hereby confirm that all risks, additional costs, and consequences arising from the absence of a valid Import License shall be solely for our account and responsibility.

我司确认并承诺，收货人已持有有效进口许可证，具备目的港清关资质，已充分了解并将遵守缅甸适用的进口法规及相关要求，且该票货物符合缅甸进口规定并具备所需进口文件。如因缺少有效进口许可证而产生的任何风险、额外费用及相关后果，均由我司自行承担。

If such confirmation cannot be provided, please do not proceed with the booking. Any submitted bookings without the above confirmation will not be confirmed.

如无法提供上述确认，请勿安排订舱。对于未提供上述确认的订舱申请，我司将不予确认。

All risks and additional costs arising from container holds at POD (including transshipment ports) or cargo returns due to the absence of a valid Import License will be for the customer's account.

因缺少有效进口许可证而导致目的港（包括中转港）扣箱、货物回运及相关风险和额外费用，均由贵方自行承担。

Thanks for your attention. Please do not hesitate to contact us if we can be of any assistance.

感谢您的配合。如有任何疑问，欢迎随时与我们联系。